
Protokół 
XXXI Sesji Rady Gminy Kleszczewo 

z dnia 31 maja 2017r. 
 

Posiedzenie  rozpoczął o godzinie 16:00 Przewodniczący obrad Pan Henryk Lesiński, 
który stwierdził, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum. 
W sesji udział wzięli radni: 
Regina Batycka 
Marek Borowczyk 
Jarosław Bytniewski 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Marek Maciejewski 
Tomasz Maćkowiak 
Donata Michałowska 
Jan Rajchelt 
Maciej Szafrański 
Andrzej Szymczak 
Łukasz Szymczak 
oraz sołtysi: 
Jolanta Fludra 
Czesław Książkiewicz 
Stanisław Lesiński 
Jan Mąderek 
Halina Michalak – Szczepaniak  
Eugeniusz Nowicki 
Ferdynand Nowicki 
Mirosława Rutkowska 
Paweł Doba 
Lucyna Jaroszewska 
Jacek Walkowiak 
a także: 
Bogdan Kemnitz - Wójt Gminy 
Genowefa Przepióra  - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy  
Mirosława Nowak  - Skarbnik Gminy  
Anna Woźniak - Tyczka – radca prawny 
Agnieszka Pakulska – Schoen – Kierownik Referatu infrastruktury komunalnej i inwestycji  
Ryszard Pomin – Dyrektor Zakładu Komunalnego 
Michał Żelazek – Dyrektor GOKIS 
Marzena Socha – Dyrektor ZS w Kleszczewie 
Grzegorz Stachowiak – Dyrektor ZS w Tulcach 
Mirosława Radzimska – Kierownik OPS 
 
 Przewodniczący Lesiński oddał głos przedstawicielowi Komisariatu Policji w 
Swarzędzu, który poinformował o prowadzonej przez policję akcji „Bezpieczna gmina – 
bezpieczny mieszkaniec”.  St. asp. Karol Łuszczek z Zespołu ds. Prewencji Kryminalnej, 
Nieletnich i Patologii Komisariatu Policji w Swarzędzu proponuje comiesięczne spotkania 
(15-20 minut przed Sesją Rady Gminy) z zainteresowanymi radnymi i sołtysami w sprawach, 
które ich zdaniem wymagają interwencji policji. Projekt zakłada okres jednego miesiąca na 
wyeliminowanie zgłaszanych zagrożeń.  



Zarówno radni jak i sołtysi wyrazili zainteresowanie projektem i zadeklarowali 
podjęcie wspólnych działań na rzecz poprawy bezpieczeństwa na terenie Gminy Kleszczewo. 
 Następnie, Przewodniczący Lesiński poinformował, że proponowana jest zmiana 
porządku obrad polegająca na usunięciu punktu 9 tj.: "Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia 
opłat za korzystanie z kompleksu boisk sportowych „Moje boisko Orlik 2012” należących do 
Gminy Kleszczewo". Pani Sekretarz poinformowała, że zgodnie z wątpliwościami jakie 
sygnalizowała radnym podczas posiedzenia komisji, z umów dotyczących dofinansowania 
budowy orlików wynika jednoznacznie, że są to obiekty bezpłatne – w związku z czym 
projekt uchwały zakładającej odpłatność za korzystanie z tych obiektów należy z porządku 
obrad zdjąć. 

 Ponadto, proponuje się wprowadzić w punkcie 12 treść ”Podjęcie uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego część działki nr 438/3, położonej w 
miejscowości Tanibórz, obręb Gowarzewo”, oraz w punkcie 13 „Podjęcie uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Kleszczewo, obejmującego część działki nr 438/3, położonej w miejscowości 
Tanibórz, obręb Gowarzewo”. Kolejne punkty zostają odpowiednio przenumerowane.                 
 Pani Sekretarz wyjaśniła, że wprowadzenie do porządku obrad dwóch powyższych 
uchwał wynika z potrzeby utworzenia w miejscowości Tanibórz placu zabaw, siłowni i 
elementów małej architektury.  
 
 W związku z powyższym Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 
porządku obrad. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem porządku obrad głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad z  poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej Sesji.  
5. Absolutorium dla Wójta Gminy za 2016r. 

1) rozpatrzenie sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2016r., 
2) rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2016r., 
3) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  o sprawozdaniu  

z wykonania budżetu gminy za 2016r. wraz z informacją o stanie mienia jednostki 
samorządu terytorialnego, 

4) dyskusja, 
5) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z  wykonania budżetu gminy za 2016r. , 
6) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium, 
7) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  o wniosku 

Komisji Rewizyjnej, 
8) dyskusja, 
9) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy za 2016r. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Kleszczewo. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy Kleszczewo. 



8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu korzystania z kompleksu boisk 
sportowych „Moje boisko Orlik 2012” należących do Gminy Kleszczewo. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu korzystania z Gminnego Stadionu 
Sportowego w Kleszczewie należącego do Gminy Kleszczewo oraz cennika opłat za 
korzystanie z jego infrastruktury. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej p.w. 
Narodzenia NMP w Tulcach na wykonanie renowacji murów obwodowych kościoła. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, 
obejmującego część działki nr 438/3, położonej w miejscowości Tanibórz, obręb 
Gowarzewo. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego część działki nr 
438/3, położonej w miejscowości Tanibórz, obręb Gowarzewo. 

13. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
14. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
15. Zapytania i wolne wnioski. 
16. Zakończenie. 
 
Ad. 2 porządku posiedzenia 

Radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad. 3 porządku posiedzenia 

Przewodniczący obrad poinformował, że do protokołów żaden z radnych nie zgłosił 
uwag.               

W związku z powyższym członkowie Rady przeszli do głosowania nad przyjęciem 
protokołu z XXIX Sesji:  
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem protokołu głosowało 12 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
 
Następnie, członkowie Rady przeszli do głosowania nad przyjęciem protokołu z XXX Sesji:  
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem protokołu głosowało 12 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
 
Ad. 4 porządku posiedzenia 

Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XXIX i XXX Sesji Rady 
Gminy przedstawiła Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5 porządku posiedzenia 
Przewodniczący Lesiński przeszedł do kolejnego punktu posiedzenia - absolutorium dla 
Wójta Gminy Kleszczewo za 2016r. 

1) Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2016r. 
Pani Skarbnik przedstawiła wykonanie budżetu gminy za 2016r. Radni wcześniej 
otrzymali materiały dotyczące wykonania budżetu obejmujące: 
- zestawienie tabelaryczne wykonania budżetu w szczegółowości do paragrafów,  
- wykonanie budżetu część opisową,  



- wykonanie dochodów i wydatków związanych z realizacją zadań z zakresu 
administracji rządowej i innych zadań zleconych gminie odrębnymi ustawami za 
2016r.,  

- zmiany w planie wydatków na realizację programów finansowanych z udziałem 
środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt. 2 i 3 ustawy o finansach publicznych 
dokonywane w 2016r., 

 - informację o stanie mienia komunalnego Gminy Kleszczewo na dzień 31.12.2016r.,  
- informacje o stopniu realizacji programów wieloletnich na dzień 31.12.2016r., 
- wykonanie wydatków na projekty realizowane w ramach Funduszu Sołeckiego. 
Materiały dotyczące wykonania budżetu za 2016r. zostały sporządzone na podstawie 
następujących sprawozdań: Rb - 27S, Rb - 28S, Rb - NDS, Rb - N, Rb - UN, Rb - Z, Rb 
- UZ, Rb –30S, Rb – 34S, Rb – ST, Rb – PDP, Rb - 50.  
Wykonanie budżetu zostało szczegółowo omówione podczas wspólnego posiedzenia 
Komisji Rady Gminy w dniu 16 maja 2017r. 
2) Rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2016r. 
Pani Skarbnik przedstawiła informację dotyczącą następujących sprawozdań 
finansowych za 2016r.: 
- skonsolidowany bilans jednostki samorządu terytorialnego, 
- bilans z wykonania budżetu państwa, jednostki samorządu terytorialnego, 
- bilans jednostki budżetowej i samorządowego zakładu budżetowego, 
- rachunek zysków i strat jednostki, 
- zestawienia zmian w funduszu jednostki. 
Sprawozdania finansowe zostały radnym wcześniej przekazane i szczegółowo 
omówione podczas wspólnego posiedzenia komisji. 
3) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o 
sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2016r. wraz z informacją o stanie 
mienia jednostki samorządu terytorialnego.  
Przewodniczący Lesiński przedstawił Uchwałę nr SO-0954/9/16/2017 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 29 marca 2017r. w 
sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Kleszczewo za 
rok 2016 wraz z informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego. 
4) Dyskusja. 
Pan Wójt przedstawił wykonanie budżetu w formie prezentacji multimedialnej. 
Prezentacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący otworzył dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy i 
sprawozdaniem finansowym.  
Ponieważ podczas wspólnego posiedzenia komisji  w/w sprawozdania zostały 
szczegółowo omówione radni nie mieli pytań i uwag. 
5) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2016r. 
Przewodniczący Lesiński przedstawił projekt Uchwały Nr XXXI/212/2017 w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
gminy za 2016r., następnie przeszedł do głosowania.  
W chwili głosowania na sali znajdowało się 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 10 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 2 radnych. 
Uchwała nr XXXI/212/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
6) Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium. 



Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, radny Jan Rajchelt przedstawił wniosek Komisji 
Rewizyjnej z dnia 26 kwietnia 2017r. wraz z uzasadnieniem o udzielenie absolutorium 
Wójtowi Gminy za 2016r. 
7) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o 
wniosku Komisji Rewizyjnej. 
Przewodniczący Lesiński przedstawił Uchwałę nr SO-0955/16/16/2017 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 10 maja 2017r.w 
sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kleszczewo w 
sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Kleszczewo za rok 2016. 
8) Dyskusja. 
Przewodniczący Lesiński otworzył dyskusję nad wnioskiem Komisji Rewizyjnej  w 
sprawie absolutorium dla Wójta Gminy za 2016r., oraz opinią Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie 
udzielenia absolutorium.  
Radni nie mieli żadnych pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
następnego punktu obrad. 
9) Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy za 2016r.  
Pan Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XXXI/213/2017 w sprawie 
absolutorium dla Wójta Gminy Kleszczewo za 2016r., następnie przeszedł do 
głosowania. 
W chwili głosowania na sali znajdowało się 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 10radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 2 radnych. 
Uchwała Nr XXXI/213/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 

Ad. 6 porządku posiedzenia  
 Projekt Uchwały Nr XXXI/214/2017 w sprawie odwołania Skarbnika Gminy 
Kleszczewo przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony 
podczas posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 10 radnych. 
Przeciw głosowało 2 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXI/214/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 7 porządku posiedzenia  
 Projekt Uchwały Nr XXXI/215/2017 w sprawie powołania  Skarbnika Gminy 
Kleszczewo przedstawiła Pani Sekretarz.  

Pani Sekretarz przedstawiła Panią Jolantę Litkę, której kandydatura wyłoniona została 
na stanowisko Skarbnika Gminy w wyniku przeprowadzonego na to stanowisko konkursu. 
Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 



Uchwała Nr XXXI/215/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 8 porządku posiedzenia  
 Projekt Uchwały Nr XXXI/216/2017 w sprawie przyjęcia Regulaminu korzystania z 
kompleksu boisk sportowych „Moje boisko Orlik 2012” należących do Gminy Kleszczewo 
przedstawił Pan Michał Żelazek Dyrektor GOKIS. Dyrektor Żelazek poinformował, że 
stanowisko Ministerstwa Sportu i Turystyki oraz zapisy umów dotyczących budowy 
„orlików” nie pozwalają na wprowadzenie odpłatności za korzystanie z tych obiektów i w 
tym zakresie zmienia się projekt niniejszej uchwały w stosunku do tego omawianego podczas 
posiedzenia komisji. 
Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXI/216/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 9 porządku posiedzenia  
 Projekt Uchwały Nr XXXI/217/2017 w sprawie przyjęcia Regulaminu korzystania z 
Gminnego Stadionu Sportowego w Kleszczewie należącego do Gminy Kleszczewo oraz 
cennika opłat za korzystanie z jego infrastruktury przedstawił Dyrektor Żelazek. Dyrektor 
Żelazek poinformował, że w projekcie niniejszej uchwały zmianie uległy zapisy dotyczące 
płyty głównej boiska piłkarskiego, które udostępniane jest nieodpłatnie.  
Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXI/217/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 10 porządku posiedzenia  
 Projekt Uchwały Nr XXXI/218/2017 w sprawie udzielenia dotacji Parafii 
Rzymskokatolickiej p.w. Narodzenia NMP w Tulcach na wykonanie renowacji murów 
obwodowych kościoła – elewacji północnej i zachodniej przedstawiła Pani Skarbnik. Pani 
Skarbnik poinformowała, że w związku z wątpliwościami jakie pojawiły się podczas 
posiedzenia komisji, po konsultacji z proboszczem, oraz analizą projektu przez pracowników 
Referatu Infrastruktury Komunalnej UG ustalono, że wniosek o dofinansowanie dotyczy 
murów kościoła, a nie murów ogrodzenia.  

Radny Szafrański zapytał jakie jeszcze prace na tym obiekcie zakłada projekt? 
Pani Skarbnik wyjaśniła, że do wniosku o dofinansowanie nie ma obowiązku 

załączania projektu. 
Pan Wójt dodał, że dofinansowanie dotyczy kosztu uzupełnienia spoin i ich wymiany 

w przypadku gdy są one wykonane z nie oryginalnych materiałów. Nastąpiło także 
odsłonięcie fundamentów budynku, zaizolowanie, przygotowanie instalacji odwadniającej 
fundamenty kościoła, tak aby ograniczyć możliwość zawilgocenia murów. W przyszłości 
planowane jest także utwardzenie terenu wokół murów kościoła.  



Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzenia komisji. 
Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 

głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymał się 1 radny. 
Uchwała Nr XXXI/218/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 11 porządku posiedzenia  
 Projekt Uchwały Nr XXXI/219/2017 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
Studium uwarunkowań  i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, 
obejmującego część działki nr 438/3, położonej w miejscowości Tanibórz, obręb Gowarzewo 
przedstawiła Pani Pakulska - Schoen. Pani Pakulska – Schoen poinformowała, że zmiana ta 
umożliwi ć ma zmianę miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Kleszczewo pozwalającą na realizację obiektów i urządzeń  sportowo - rekreacyjnych. W 
obowiązującym Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego 
Gminy Kleszczewo, przyjętego uchwałą Nr XXXII/186/2001 Rady Gminy w  Kleszczewie z 
dnia 26 września 2001r. z późniejszymi zmianami, teren działki objętej niniejszą uchwałą 
stanowi w części teren gruntów rolnych, a w części teren użytków zielonych, co uniemożliwia 
realizację planowanego placu zabaw, siłowni i małej architektury. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXI/219/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 12 porządku posiedzenia  
 Projekt Uchwały Nr XXXI/220/2017 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego 
część działki nr 438/3, położonej w miejscowości Tanibórz, obręb Gowarzewo przedstawiła 
Pani Pakulska - Schoen. Pani Pakulska – Schoen poinformowała, że zmiana ta umożliwi ć ma 
realizację obiektów i urządzeń sportowo - rekreacyjnych. W obowiązującym Miejscowym 
Planie Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Kleszczewo, przyjętym uchwałą Nr 
XXXVII/181/2005 Rady Gminy w Kleszczewie z dnia 30 września 2005r. ze zmianami, teren 
działki objętej niniejszą uchwałą stanowi w części teren rolny, a w części obszar ciągów 
dolinnych wzdłuż cieków wodnych, co uniemożliwia realizację planowanego placu zabaw, 
siłowni i małej architektury. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXI/220/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 13 porządku posiedzenia  



Przewodniczący Lesiński poinformował, że tematem wspólnego posiedzenia Komisji 
Rady Gminy było wykonanie budżetu gminy za 2016r. 
Ad. 14 porządku posiedzenia  
17.05 – spotkania w Urzędzie Gminy z klasami gimnazjalnymi ZS w Kleszczewie i Tulcach, 
18.05 – podpisanie umowy na zakup energii w ramach grupy zakupowej, 
25.05 – spotkanie z Dyrekcją Aquanetu i Wicestarostą Poznańskim w sprawie wspólnych 
planów inwestycyjnych, które dotyczą dróg powiatowych. W przypadku ul. Poznańskiej w 
Tulcach gmina potwierdziła wolę przejęcia roli inwestora zastępczego budowy kanalizacji. 
Zakończenie inwestycji planowane jest na połowę przyszłego roku, a od realizacji tego 
zadania uzależniony jest remont drogi, 
26.05 – spotkanie z pracownikami Zakładu Komunalnego, podczas którego przedstawione 
zostały perspektywy przekształcenia jednostki w spółkę. Dotychczasowe warunki 
zatrudnienia zostaną podtrzymane, 
31.05 – spotkanie w Zarządzie Dróg Powiatowych odnośnie budowy kanalizacji w 
Gowarzewie. Gmina dąży do tego, aby budowa drogi była poprzedzona wykonaniem przez 
gminę kanalizacji, Pan Wójt stoi na stanowisku, że realizacją obu tych  tematów powinien 
zająć się jeden wyłoniony w przetargu Wykonawca. Jest to istotne w kontekście chociażby 
ograniczenia uciążliwości dla mieszkańców, czy ewentualnego egzekwowania w przyszłości 
odpowiedzialności za wykonane prace, 
ponadto: 
12.05 – Wernisaż Prac Plastycznych Przedszkolaków w Ośrodku Kultury w Kleszczewie, 
27.05 – Wiosenny Przegląd Piosenki Biesiadnej w Gowarzewie, 
28.05 – Zawody Sportowo - Pożarnicze Powiatu Poznańskiego w Chludowie. Gmina 
Kleszczewo reprezentowana była przez OSP Komorniki (drużyna kobieca – 2 miejsce, 
drużyna męska – 4 miejsce). 
 

W kwestii inwestycji i remontów Pan Wójt poinformował, że kontynuowana jest 
wymiana pokrycia dachowego na budynku szkoły w Kleszczewie, rozpoczęty został remont 
pomieszczeń świetlicy w Śródce, trwają prace modernizacyjne stacji wodociągowej w 
Nagradowicach. 
 

Następnie, Pan Wójt poinformował, że Wojewoda Wielkopolski odznaczył strażaków: 
Jana Rajchelta Srebrnym Krzyżem Zasługi, oraz Romana Baranowskiego Brązowym 
Krzyżem Zasługi. Odznaczenia nadane zostały na wniosek Zarządu Oddziału Powiatowego 
Związku Ochotniczych Straży Pożarnych. 
 

Pan Wójt poinformował także o przyznanym Gminie Kleszczewo podczas konferencji 
„Perły Samorządu” wyróżnieniu za aktywizację sportową dzieci i młodzieży (9 miejsce w 
skali kraju w kategorii gmin wiejskich). 
 
Ad. 15 porządku posiedzenia  

Pani Sekretarz poinformowała, że trwają prace nad projektem porozumienia w 
zakresie lokalnego transportu zbiorowego omawianego podczas posiedzeń komisji połączenia 
ze Środą Wlkp. Pani Sekretarz przypomniała, że Starosta Średzki wyszedł z propozycją 
utworzenia komunikacji autobusowej ze Środy Wlkp. do Gminy Kleszczewo, obsługiwanej 
przez Kórnickie Przedsiębiorstwo Autobusowe KOMBUS Sp. z o.o. Usługi komunikacyjne 
dla  Starostwa w Środzie Wlkp. świadczy w/w firma, w związku z powyższym wnioskuje o 
zawarcie porozumienia Gminy Kleszczewo z Gminą Kórnik.  

Pani Sekretarz dodała, że Pani mecenas zaproponowała inną formę, która prawnie jest 
możliwa tj. Gmina Kleszczewo podpisuje porozumienie z Gminą Kórnik, w którym byłby 



zapis, że koszty funkcjonowania tej linii obciążają Gminę Kórnik, natomiast Powiat Średzki 
udziela pomocy finansowej bezpośrednio Gminie Kórnik. Przedstawiciele Starostwa 
Powiatowego w Środzie Wlkp. nadal forsują jednak rozwiązanie, w którym Powiat Średzki 
udzieli pomocy finansowej Gminie Kleszczewo z przeznaczeniem na realizację tego zadania, 
natomiast Gmina Kleszczewo po podpisaniu porozumienia i zawarciu umowy przekazywała 
będzie te środki Gminie Kórnik. Zawarcie porozumienia wymaga zgody Rady Gminy, 
natomiast wątpliwość budzi fakt, iż KOMBUS zainteresowany jest zawarciem porozumienia 
na czas nieokreślony z 3-miesiecznym okresem wypowiedzenia, natomiast pomoc finansowa 
z budżetu Powiatu Średzkiego dotyczy 2017r. – deklarują, że w przyszłości środki te będą 
również zapewnione w budżecie Powiatu – ale nie mamy pewności czy zostaną przeznaczone, 
co może obciążyć budżet naszej Gminy.  

Pani Sekretarz stwierdziła, że proponowane połączenie to korzystne rozwiązanie dla 
części  mieszkańców naszej Gminy  (3 kursy,  bezpłatne przejazdy dla osób korzystających z 
tej komunikacji), a trasa  obejmowałaby na terenie Gminy następujące przystanki : Krerowo - 
Krerowo Cmentarz - Zimin Nowy Świat – Zimin - Zimin Szkoła - Śródka II - Śródka I – 
Śródka – Krzyżowniki – Krzyżowniki I – Komorniki – Bylin – Nagradowice – Kleszczewo I 
– Kleszczewo – Kleszczewo Park – Lipowiec – Bugaj – Markowice -  Markowice I – 
Krerowo I – Krerowo. 

Pani Sekretarz podkreśliła, że temat wymaga jeszcze doprecyzowania w celu pełnego 
zabezpieczenia interesów Gminy Kleszczewo. 

 
Ad. 16 porządku posiedzenia 
 W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący obrad podziękował wszystkim                  
za przybycie i zamknął obrady sesji o godzinie 18:15. 

 

Protokołowała: 
Magdalena Rakszawska 
              za zgodność z przebiegiem obrad 

        Przewodniczący Rady Gminy 
 

                    Henryk Lesiński 


